



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

نموذج محتويات السيرة الذاتية لأعضاء هيئة التدريس في الجامعة

البيانات باللغة العربية		البيانات باللغة الإنجليزية	
المعلومات الشخصية	الاسم: حورية عبد الرقيب طاهر الدرجة العلمية: أستاذ مساعد التخصص الدقيق: مناهج وطرق تدريس العلوم الكلية: التربية القسم العلمي: العلوم الايمل:	Personal Information	Name: Houria Abdalrakp Taher Academic Degree: Assistant Professor Specialty: Curricula and methods of teaching science Faculty: Education Department: science E-mail: aabb1605@gamil.com
	نبذة تعريفية		- الدكتوراه عام ٢٠١٨ - جامعة صنعاء - تخصص مناهج وطرق تدريس العلوم - درجة الماجستير ٢٠٠٧ - جامعة صنعاء - تطبيق الأنشطة التطبيقية في مقرر العلوم . - بكالوريوس في علم الأحياء ١٩٩٤ جامعة صنعاء - كلية التربية - الخبرات العملية • التدريس والتقييم في ضوء مخرجات المقررات الأكاديمية والبرامج • توصف البرامج والدورات الدراسية • إجراء عملية تقييم ذاتي برامجية ومؤسسية • إعداد الأدلة التدريبية بمركز الجودة بجامعة صنعاء • إعداد أدلة إرشادية في مجال التعليم والتدريب
نبذة تعريفية	Personal Summary	Personal Summary	- Doctorate in 2018 - Sana'a University - specializing in curricula and methods of teaching science - Master's degree 2007 - Sana'a University - Applying applied activities in the science course. - Bachelor's degree in Biology 1994, Al-Sana University - College of Education - Practical experiences • Teaching and evaluation in light of the outcomes of academic courses and programs • Description of study programs and courses • Conducting a programmatic and institutional self-evaluation process



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

• Preparing training manuals at the Quality Center, Sana'a University • Preparing guides in the field of education, training and working with several organizations • Field research • Training Academic staff on self-evaluation procedures in each of the following (coordinator of the College of Science, Sana'a University - training academic staff on the Mechanism description of programs and courses in the College of Agriculture, Commerce and Information) • Working at the University of 21 as Vice Dean of the College of Nursing and Deputy Dean of the Quality Center • Training in the field of human development • Working at Queen Arwa University in the field of quality • Working with the Academic Accreditation Council as a member in the preparations of the National Qualifications Framework project in the national project. • participant with the College of staff, Sana'a University, in the W F M E workshop program • Details of the description of the pharmacy and laboratory programs at Hadara University • Description of many courses	والعمل مع العديد من المنظمات - • البحث الميداني - • تدريب الكادر الأكاديمي على إجراءات التقييم الذاتي في كل مما يلي (منسق كلية العلوم جامعة صنعاء - تدريب أعضاء هيئة التدريس على آلية التوصيف للبرامج والمقررات في كلية الزراعة والتجارة والإعلام) - • العمل في جامعة ٢١ نائباً لعميد كلية التمريض ونائباً لعميد مركز الجودة - • التدريب في مجال التنمية البشرية - • العمل في جامعة الملكة أروى في مجال الجودة - • العمل مع مجلس الاعتماد الأكاديمي كعضو في إعداد مشروع الإطار الوطني للمؤهلات في المشروع الوطني. - • العمل مع كلية الطب، جامعة صنعاء، في برنامج ورشة عمل WFME - • المشاركة في توصيف برامج الصيدلة والمختبرات بجامعة الحضارة - • توصيف العديد من المقررات - • تدريب كادر جامعة الجوف على التوصيف - • التنسيق لبرنامج التمريض العالي+ - • المشاركة في توصيف المقررات - • توصيف برنامجي ماجستير الاقتصاد والإدارة . - • توصيف برنامج الطفولة المبكرة دكتوراه - • توصيف برنامج التدخل المبكر ماجستير	
--	--	--



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	• Training Jouf University doctors on characterization As a coordinator of the graduate nursing program and participating in course descriptions. - Description of the Master of Economics and Management program. - Description of the childhood doctoral program - Specializes in the Early Contribution Program - Attending a political science program workshop	- حضور ورشة اشهار برنامج العلوم السياسية	
Education	Bachelor's + Master's + Doctorate+ Associate Professor relative.	بكالوريوس+ ماجستير +دكتورة +قريب أستاذ مشارك	التعليم
Personal Skills	1- Arabic / Excellent 2- - English language / very good 3- I am good at communicating and communicating with others 4- <u>Technical skills:</u> Microsoft Office- Skill name: Word Skill: PowerPoint. 5- <u>-Soft skill:</u> Skill Name: Data Collection	١- العربية/ ممتاز ٢- الإنجليزية اللغة /جيد ٣- ا جيد الاتصال والتواصل مع الاخر ٤- <u>المهارات التقنية:</u> برنامج مايكروسوفت أوفيس- اسم المهارة: word المهارة: PowerPoint . ٥- <u>المهارات اللينة:</u> اسم المهارة: جمع البيانات	المهارات الشخصية
Professional Experiences:	1- am good at coordinating training programs 2-I am good at training	١- ا جيد التنسيق للبرامج التدريبية ٢- ا جيد التدريب ٣- ا جيد التدريس التفاعلي	الخبرات المهنية والاكاديمية



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

	3- I am good at interactive teaching		
Projects	-Training guides in the field of quality Evidence of modern teaching methods: Solve the problem reconnaissance Study case	1-ادلة تدريبية في مجال الجودة 2-ادلة تدريبية في طرق التدريس الحديثة 3-حل المشكلات 4-الاستقصاء 5-دراسة الحالة	المشاريع المنجزة
Professional Affiliations	I belong to my university	انتمي الى جامعتي	الانتماءات المهنية
Training Courses	Numerous training courses in the field of program and institutional self-evaluation	دورات كثيرة في مجال التقييم الذاتي البرامجي والمؤسسي	الدورات التدريبية
Scientific Activities and Conferences	-Participation in implementing an institutional evaluation at Sana'a University -Participation in many conferences, the most recent of which is the Al-Bayda Conference	المشاركة في تنفيذ على التقييم المؤسسي جامعة صنعاء مشاركة في كثير من المؤتمرات واخرها مؤتمر البيضاء	الانشطة ومؤتمرات العلمية
Publications	Dhamar University Research Journal 2019 Research in Al-Bayda University Journal Standards/criteria for writing scientific research, Journal of Scientific Research, Sana'a University. Research under publication in the German magazine	بحث مجلة جامعة ذمار ٢٠١٩ بحث مجلة جامعة البيضاء مقياس معايير البحث العلمي مجلة جامعة صنعاء بحث في جريدة المانيا قيد النشر	الأبحاث المنشورة